

## تعميم

### GACA Circular

**To:** All Air Carriers operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia.

**إلى:** جميع الناقلات الجوية العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية.

**Subject:** Carrying dangerous and prohibited materials in the passengers' luggage on board.

**الموضوع:** بشأن وجود بعض المواد الخطرة و المحظور نقلها في امتعة الركاب المحمولة على متن الطائرة.

#### Reference:

1-Article 23 of the Civil Aviation Law issued by Royal Decree No. M / 44 dated 18/7/1426 AH

**المرجع:**  
١- المادة (٢٣) من نظام الطيران المدني الصادر بالمرسوم الملكي رقم (٤٤/م) و تاريخ ١٤٢٦/٧/١٨هـ.

2-Part 3 for Chapter 3 of the National Civil Aviation Security Program.

٢- المرفق (٣) للفصل الثالث من البرنامج الوطني لأمن الطيران المدني.

#### Background:

Due to the noticeable and frequent increase in the presence of some dangerous and prohibited materials in the passengers' luggage on board, such as (pepper spray, tear gas) and other prohibited items that contain an irritant or immobilizer.

**نبذة:**  
نظراً للتزايد الملحوظ و المتكرر في وجود بعض المواد المحظور نقلها داخل حقائب الركاب المحمولة مثل (عبوات رذاذ الفلفل، الغاز المسيل للدموع) و غيرها من المواد المحظورة التي تحتوي على مادة مهيجة أو شالة للحركة.

#### Instructions:

All airlines operating in Saudi Arabia's airports, including general aviation, must adhere to the following:

**التعليمات:**  
يجب على جميع شركات الطيران العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران العام الالتزام بالآتي:

1. The security measures mentioned in the National Aviation Security Program (part three for chapter Three).
2. The security programs of airlines operating in KSA airports and relating to the dangerous & prohibited materials.
3. Informing travelers by all possible means during the booking process, purchasing tickets and at the check-in counters all procedures & penalties that resulting in from carrying these materials.
4. Ensure that travelers do not carry any dangerous & prohibited materials at the counters or through the check-in machines.

١. الإجراءات الأمنية الواردة في البرنامج الوطني لأمن الطيران (المرفق الثالث للفصل الثالث).
٢. برامج شركات الطيران العاملة بمطارات المملكة الأمنية و المتعلقة بالمواد الخطرة و المحظورة.
٣. إبلاغ المسافرين بكل الوسائل الممكنة أثناء عملية الحجز و وشراء التذاكر و عند كاونترات إتمام إجراءات السفر بتلك المواد و ما يترتب على حملها من إجراءات أو عقوبات.
٤. التنويه على جميع المسافرين بعدم حمل أي مواد محظوره عند الكاونترات أو من خلال أجهزة إصدار بطاقات الصعود.

#### Attachment(s):

N/A.

المرفقات:

لا يوجد.



مساعد الرئيس للسياسات الاقتصادية والنقل الجوي  
Assistant President of Economic Policies and Air Transport